
 

 

 
Udenrigsministeriet 

 

Folketingets Udenrigsudvalg  

Bilag Sag/ID Nr. Enhed Dato 

 2018-25654 ANA  28. juni 2018 
 
 
 
 
URU alm. del – svar på spørgsmål 220 fra Nick Hækkerup (S) 

stillet den 8. juni 2018 til udenrigsministeren. 
 
 
Spørgsmål 
Vil ministeren redegøre for om - og hvornår - regeringen er blevet 
underrettet om en eventuel frihandelsaftale mellem Færøerne og Rusland, 
og hvad kan ministeren i bekræftende fald oplyse om aftalens indhold? 
 
 
Svar 
Landsstyrets ønske om en frihandelsaftale med Rusland, og senere den 
Eurasiske Økonomiske Union, er ikke nyt. Der har siden 1999 været 
løbende dialog mellem Udenrigsministeriet og Færøernes landsstyre 
herom. Regeringen bakker generelt Færøerne op, når det gælder deres 
ønsker om tættere handelssamarbejde med omverdenen.  
 
I dette konkrete tilfælde er der tale om en såkaldt hensigtserklæring 
(Memorandum of Understanding) med den Eurasiske Økonomiske 
Union. Færøernes lagmand afleverede i november 2013 en formel 
anmodning om en frihandelsaftale til den Eurasiske Økonomiske Union. 
Denne anmodning har så resulteret i en hensigtserklæring, som alene 
vurderes at vedrøre overtagne sagsområder, herunder at udvikle 
samarbejdet inden for bl.a. handels-, veterinær- og energiområdet. 
Udenrigsministeriet er løbende blevet orienteret om forløbet af dialogen 
med Eurasiske Økonomiske Union, ligesom vi fra dansk side - blandt 
andet via vores ambassade i Moskva – har bistået Færøerne i denne 
konkrete sag.  
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Med venlig hilsen 
 
 
 

Anders Samuelsen 
 
 
 

 
 


